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Justerare Uppdragsbestyrkande

Närvaro

Ledamöter Närvarande Frånvarande Tjänstgörande ersättare Paragraf

Evelyn Klöverstedt, ordf. (L)

Lars Widén, vice ordf. (M)

Carolina Fredsdotter Nilsson (M)

Jonas Brindmark (M) 

Ayser Bayraktar (C)

Göran Dahlin (KD)

Ahmed Amin (S)

Leyla Tarhan (S)

Håkan Alenius (S)

Lisa Trevitt (S)

Seppo Laine (V)

Kerstin Röstlund (MP)

Thomas Möller (SD)

X

X

§ 32 a, §§ 33-51

X

X

X

X

X

                  X

X

X

X

  

          32 b

           X 

Eva-Karin Hamilton (M)

Kari Axelsson (L)

Ann-Charlotte Nyberg (V)

Thomas Löfvenius (S)

§§ 32-38

§§ 39-51

§§ 32-49, § 51

§ 50

Ersättare Närv. Frånv.

Frida Olsson (S)

Thomas Löfvenius (S)

Ann-Charlotte Nyberg (V)

Anders Berglund (MP)

Eva-Karin Hamilton (M)

Didrik Elofsson (M)

Karl Andersson (M)

Kari Axelsson (L)

Wanja Delén (SD)

X

§§ 32-49, § 51 

X

§§ 32-38

X

X

X  

 

§ 50

§§ 39-51

X       

X

 

Övriga närvarande

Helena Johansson, sekreterare 

Tomas Hartikainen, förvaltningschef

Sinikka Pisilä, chef för verksamhetsstödet

Susanne Tedenby, kommunikationsstrateg, §§ 32-49

Camilla Larsson, verksamhetschef för förskolan §§ 33-49

Therese Sarenbrant, verksamhetschef för gymnasieskolan §§ 33-49

Jonas Broström, ekonom/controller §§ 33-35 b

Tony Wärefors, personalföreträdare §§ 33-49

Henrik Tengqvist, personalföreträdare §§ 33-49
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Justerare Uppdragsbestyrkande

Ärendelista

§32 Informationsärenden under förmiddagen
§33 Upprop och val av justerare
§34 Fastställande av föredragningslistan
§35 Informationsärenden
§36 Anmälan av delegationsbeslut
§37 Redovisning av anmälningsärenden
§38 Beslutsärende - Utbildningsnämndens synpunkter på preliminära 

kommunövergripande mål och ekonomiska ramar 2019-2022
§39 Beslutsärende - Lokalresursplan 2018 - 2027
§40 Beslutsärende - Framtida utveckling i förskolan
§41 Beslutsärende - Ansökan från Thorengruppen AB om godkännande 

som huvudman för utökning av en befintlig fristående 
gymnasieskola, Yrkesgymnasiet

§42 Beslutsärende - Ansökan från Lärande i Sverige AB om 
godkännande som huvudman för en fristående gymnasieskola, Real 
Global

§43 Beslutsärende - Remiss: Kostpolicy för Gävle kommun
§44 Beslutsärende - Kriterier för tilläggsbelopp för lovskola
§45 Beslutsärende - Revidering av attesträtt 2018 för 

utbildningsnämnden
§46 Beslutsärende - Val av representant i Lokalutvecklingsgruppen
§47 Kommande beslutsärende - Överflytt av strategisk funktion för 

lokalförsörjning
§48 Kommande beslutsärende - Remiss från Kommunstyrelsen - 

Motion (V) – Att den vegetariska rätten ska presenteras som 
huvudalternativ till lunchservering

§49 Kommande beslut - Remiss – Regional kulturgaranti för 
förskoleklass och grundskola i Gävleborg

§50 Beslutsärende - Ansökan om rätt till bidrag för fristående 
pedagogisk omsorg

§51 Kommande beslutsärende - Ansökan om rätt till bidrag för att 
bedriva enskild pedagogisk omsorg
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

§32: Informationsärenden under förmiddagen

a) Utbildningsnämndens synpunkter på preliminära 
kommunövergripande mål och ekonomiska ramar 2019-2022
(Dnr 18UN43)

För utbildningsnämnden är ram- och effektiviseringskravet i preliminära 
ramar för åren 2019-2020 2 % vilket i snitt motsvarar 49 mnkr/år, för år 2021 
1,5 % vilket motsvarar 38 mnkr/år, för år 2022 1 % vilket motsvarar 26 mnkr. 
Totalt innebär effektiviseringskravet 2019-2022 162 mnkr (6,5 %). 

Inför förmiddagens gruppdiskussioner och eftermiddagens beslutsfattande i 
rubricerat ärende inleder Tomas Hartikainen, förvaltningschef och Sinikka 
Pisilä, chef för verksamhetsstödet, med att utveckla innehållet i utsänd 
handling; ”Utbildningsnämndens synpunkter på preliminära kommun-
övergripande mål och ekonomiska ramar 2019-2022”. 

I föredragningen betonas 
- Skolans stora utmaningar; att nå ökad måluppfyllelse, att bemanna 
verksamheterna med behöriga medarbetare och klara lokalförsörjningen.

- Förutsättningar för att få behålla pågående riktade statsbidrag och villkor för 
ett nytt riktat statsbidrag; Likvärdig skola.

- Att se över verksamheter som inte är lagstadgade för att prioritera under-
visningen.

- Möjligheten att samordna och samla resurser i kommunen för att skapa 
synergieffekter.

Vid nämndsammanträdet den 14 mars efterfrågade nämnden en redovisning 
av tidigare effektiviseringar. En återkoppling av genomförda effektiviseringar 
under perioden 2008 - 2018 presenteras.

Nämnden uppmanas att diskutera föreslagen skrivning och eventuellt avisera 
förslag på ändringar. Alliansen, de rödgröna och SD diskuterar var för sig. 

Vid återsamling redogör Ahmed Amin (S) för de rödgrönas förslag på 
revideringar i utsänd handling samt meddelar att de rödgröna kommer att 
avstå från att delta i beslutet. 

Lisa Trevitt (S) anser att handlingen är svårläst och efterfrågar en tydligare 
struktur.
Sinikka Pisilä, chef för verksamhetsstödet, svarar att vissa delar inte kan 
ändras eftersom de är standardiserade, men att det även finns avsnitt där 
texten kan justeras. Förvaltningen tar med sig frågan till nästa år då 
motsvarande handling ska upprättas.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

b) Framtida utmaningar - Kompetensförsörjning
Föredragande: Tomas Hartikainen, förvaltningschef

Rekryteringsbehovet av legitimerade lärare är väldigt stort i hela landet. Det 
beror på att antalet elever i skolan har ökat i kombination med att få lärare har 
examinerats och att många lärare går i pension. Vakanser i nuläget i Gävle 
kommun redovisas: gymnasieskolan 17, grundskolan 92, fritids 8, förskolan 
30. Det totala antalet vakanser är 147. 
Möjliga konsekvenser som förespås när lärare och förskollärare kommer att 
saknas är försämrad kvalitet i skola/förskola, oro (socialt, ekonomiskt och 
politiskt), ökad lönekonkurrens, kraftig löneglidning, minskad inflyttning, hot 
mot tillväxten och osämja inom och mellan kommuner.
Olika exempel på insatser/aktiviteter presenteras, bland annat; Fler behöver 
jobba mer, utveckling av digitaliseringen, kompetensutveckling, 
marknadsföring, ökad effektivitet och att undersöka nya roller i skolan.

Skolverkets förslag till åtgärder för att långsiktigt säkra tillgången på behöriga 
lärare:
- Lärarnas och förskollärarnas arbetsmiljö behöver förbättras för att fler ska 
vilja bli, stanna kvar i och återvända till yrket.
- Rektorers och förskolechefers arbetsmiljö behöver förbättras så att de får 
större möjligheter att ägna sig åt sitt pedagogiska ledarskap.
- Regeringen, huvudmän och rektorer behöver verka för mer långsiktiga 
förutsättningar för kompetensutveckling.
- Regeringen bör permanenta Lärarlyftet II.
- Regeringen behöver se till att nyanländas lärarkompetens tillvaratas.

Ahmed Amin (S) med flera påpekar vikten av att rådande och kommande 
lärarbrist behöver medvetandegöras i flera sammanhang bland annat hos 
Kommunfullmäktige och personalutskottet.

Ordföranden instämmer och har tidigare lyft frågan med Kommun-
fullmäktiges ordförande och kommer nu på nämndens inrådan att göra det 
igen. 

Förvaltningschefen meddelar att dagens dragning vid förfrågan kan delges 
inom respektive parti.

Förvaltningen avser att återkomma i ärendet.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 33: Upprop och val av justerare

Utbildningsnämnden utser Kerstin Röstlund (MP) till justerare med 
justeringsdatum den 25 april.

§ 34: Fastställande av föredragningslistan

Ordföranden informerar om att dagordningens två sista ärenden - två 
ansökningar om rätt till bidrag för att bedriva fristående pedagogisk omsorg 
(§§ 50–51) - kommer att behandlas bakom stängda dörrar på grund av 
myndighetsutövning. Ordföranden informerar även om att ärendet 
”Utbildningsnämndens synpunkter på preliminära kommunövergripande mål 
och ekonomiska ramar 2019-2022” behöver justeras omedelbart.

Lisa Trevitt (S) väcker följande fyra frågor:
- Statusuppdatering önskas efter det att beslut om verksamhetsförändring vid 
Forsbacka skola dragits tillbaka - Vad händer nu? Hur ser läget ut gällande 
rekryteringar, studiero mm. Vad gör förvaltningen i frågan? Hur resonerar 
alliansen? 

- Finns porrfilter i teknisk utrustning som används av barn/elever i 
förskolan/skolan?

- Är planeringsdagar i förskolan och skolan synkroniserade? Vilken 
framförhållning finns så att planering av semester mm kan möjliggöras för 
vårdnadshavarna? Finns rutiner kring detta?

- Nämnden har fattat beslut om riktlinjer för specialkost och personlig kost 
2017-02-22 § 11 samt om revideringar av dokumentet 2017-04-19 § 51.
En uppföljning önskas – Hur fungerar det i praktiken? Hur upplever 
måltidspersonalen upplever det? Kvarstår problem kring intygen?

Föredragningslistan kompletteras med återkoppling på de tre första frågorna 
under ”Förvaltningen informerar”. Den sista frågan kommer att besvaras vid 
vid nämndsmöte längre fram.

Ordföranden uppmanar nämnden att skicka in frågor skriftligt till 
förvaltningen alternativt meddela dem till ordförandeberedningen för att 
möjliggöra att svar kan förberedas och lämnas så snart som möjligt. 

Föredragningslistan kompletteras även med ett kommande beslutsärende 
gällande ombyggnation vid Brynässkolan.

I övrigt inga ändringar av föredragningslistan.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 35: Informationsärenden

a) Förvaltningen informerar

Övergripande

 Samverkan på förvaltningsnivå

Föredragande: Tomas Hartikainen, förvaltningschef.
Inför utbildningsnämndens sammanträde har facklig samverkan ägt rum den 
11 april. Gällande dagens beslutsärende ”Utbildningsnämndens synpunkter på 
preliminära kommunövergripande mål och ekonomiska ramar 2019-2022” 
anför de fackliga organisationerna att ytterligare effektiviseringskrav skulle 
innebära ännu större påfrestningar för medarbetarna, som redan har en 
ansträngd arbetssituation med hög arbetsbelastning, vilket i sin tur befaras 
påverka måluppfyllelse negativt.

Samverkansgruppen har inget att erinra gällande övriga ärenden.

 Chefsrekryteringar 

Föredragande: Tomas Hartikainen, förvaltningschef.
Britt Hintze har tillförordnats som ny enhetschef för pedagogisk omsorg 
eftersom Karin Nordkvist går i pension till sommaren.

 Kommande beslutsärende – Ombyggnation vid Brynässkolan

Beslut i rubricerat ärende, som har diskuterats i lokalutvecklingsgruppen, 
avses att fattas i majnämnden. Antal elever ökar kraftigt i Brynäsområdet och 
Staffanskolan kommer endast att räcka till för elever i årskurs F -3.  Ytterligare 
en skola behövs i närområdet för att möta elevströmningarna. Förslaget är att 
Brynässkolan rustas och anpassas till en 4–6-skola. 

 Porrfilter i teknisk utrustning i förskolan/skolan - Fråga från Lisa 
Trevitt (S)

Förvaltningschefen och kommunikationstrategen besvarar frågan (se § 34): 
Det finns inget generellt porrfilter på förskolans/skolans tekniska 
utrustningar. Det finns däremot en allmän spärr på skolnätet men den är dock 
inte helt tillförlitlig utan olämpliga sidor kan visas. 

Lisa Trevitt (S) är kritisk till detta och menar att frågan måste ses över.

Håkan Alenius (S) undrar om det är valfritt att ladda ner vilka appar som helst 
eller om det finns begränsningar.

Förvaltningen avser att återkomma till nämnden längre fram med fördjupad 
information om vilka begränsningar som finns i förskolans/skolans tekniska 
utrustningar.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

Forts. § 35 a

Förskola

 Förskoleplatser

Föredragande: Sinikka Pisilä, chef för verksamhetsstödet

Det är större beläggning i förskolan på våren än på hösten, vilket beror på att 
6-åringarna övergår till skolan fr o m 1 juli. Antal platser i förskola/pedagogisk 
omsorg är 5645. Platsbehovet under våren beräknas till 5776 platser, vilket 
innebär ett underskott på 177 platser.

Underskottet hanteras så att alla som har behov av plats under våren får det, 
antingen genom placering i för det avsedd tillfällig förskola eller genom att 
förskolor tillfälligt tar emot flera barn. 

 Planeringsdagar i förskolan/skolan - Fråga från Lisa Trevitt (S)

Camilla Larsson, verksamhetschef för förskolan, återkopplar i frågan (se § 34). 
Förskolorna har planeringsdagar 2 gånger per termin. Respektive förskola ska 
lämna besked om datum för kommande planeringsdagar 1–2 månader i 
förväg. Om vårdnadshavare anmäler att de har behov av omsorg vid dessa 
tillfällen tas vikarier in. Det är dock inte säkert att omsorg kan ske på den 
ordinarie förskolan utan på någon annan förskola i området. 
Grundskolan har fem studiedagar per läsår varav tre av dem är gemensamma 
med andra rektorsområden innevarande läsår. Grundskolans studiedagar och 
förskolans planeringsdagar infaller inte samtidigt.

Planerings- och studiedagarna formas utifrån de behov som respektive enhet 
har och infaller därmed vid olika tidpunkter. Om viss kompetensutveckling 
behövs så anpassas det till när det är möjligt att genomföra. 
En del av skolans studiedagar förläggs, av förklarliga skäl, till terminsstart 
vilket inte är en lämplig tid för planeringsdagar i förskolan som då genomför 
inskolningar av nya barn.

Grundskola

 Obligatorisk förskoleklass

Föredragande: Sinikka Pisilä, chef för verksamhetsstödet

Riksdagen har beslutat om obligatorisk förskoleklass fr o m hösten 2018. Barn 
som är bosatta i Sverige får alltså skolplikt från och med höstterminen det år 
de fyller sex år. Förändringar från tidigare förskoleklassverksamhet: barns 
frånvaro registreras och vårdnadshavare måste ansöka om ledighet, eleverna i 
förskoleklassen ska erbjudas kostnadsfria och näringsriktiga skolmåltider 
samt att elever som uppfyller kriterierna för skolskjuts ska få det. 
Förskoleklassens undervisning leds av förskollärare och ska stimulera 
elevernas allsidiga utveckling och lärande. Den avgiftsfria verksamheten 
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

Forts. § 35 a

omfattar 3,5 timmar per dag, är förlagd till förmiddagen och följer skolans 
läsår. 
Skolplikten kan skjutas upp ett år om barnets vårdnadshavare begär det och 
om det finns särskilda skäl. Rektor på elevens kommunala placeringsskola 
fattar beslut om uppskjuten skolplikt. 
Om barnets vårdnadshavare ansöker om tidigare skolstart och om barnet 
bedöms ha förutsättningar så är det möjligt att börja direkt i grundskolan eller 
grundsärskolan. Det kan bli problematiskt om vårdnadshavaren och skolan 
gör olika bedömningar gällande barnets förutsättningar för att börja skolan 
tidigare.

 Lägesbild Forsbacka skola  – Fråga från Lisa Trevitt (S) § 34

Tomas Hartikainen, förvaltingschef, informerar om det pågående arbetet med 
att forma organisationen på Forsbacka skola (se § 34). Skolledarna leder 
arbetet i samråd med medarbetarna. Ambitionen är att årskurserna F-6 även 
fortsättningsvis ska erbjudas vid skolan, men för att det ska vara möjligt 
behöver verksamheten organiseras i B-form, d v s samläsning med andra 
årskurser. Vilken typ av B-formskonstellation som blir aktuell är dock oklart 
och kan dessutom behöva ändras över tid. Rekryteringar inför hösten pågår.

Utifrån frågeställningen om alliansens ståndpunkt i frågan svarar ordföranden 
att frågan i nuläget ligger nere eftersom det inte finns majoritet för ett beslut 
om organisationsförändring. Ordföranden uttrycker oro kring kvaliteteten och 
likvärdigheten eftersom det är stora problem med att rekrytera legitimerade 
lärare till skolan. 

Eva Levin, verksamhetschef för grundskolan, kommer att få mera information 
under nästa vecka som kan delges vid ordförandeberedningen 16 maj och även 
vid nämndsammanträdet den 30 maj.

Gymnasieskola

 Gymnasieantagning läsåret 2018/2019

Therese Sarenbrant, verksamhetschef för gymnasieskolan, redogör för 
beslutade förändringar av gymnasieskolans organisation läsåret 2018/2019 
enligt följande:

Borgarskolan 

 Ekonomiprogrammet (EK) - utökning från 120 platser till 150 platser 
vilket innebär en utökning av antalet undervisningsgrupper från fyra 
till fem.

 Handelsprogrammet (HA) – minskning från 50 till 30 platser och 
därmed en reducering av antalet undervisningsgrupper från två till en.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

Forts. § 35 a

Polhemsskolan 

 El- och energiprogrammet (EE) – utökning från 32 till 48 platser.
 Hantverksprogrammet inriktning frisör (HVFRI) - utökning från 16 

till 24 platser.
 Hantverksprogrammet inriktning textil (HVTEX) – minskning från 16 

till 8 platser.
 Vård- och omsorgsprogrammet (VO) – utökning från 25 till 56 platser.

b) Ekonomisk månadsrapport
Föredragande: Jonas Broström, ekonom/controller

En skriftlig ekonomisk uppföljning för februari månad har delgivits nämnden 
(dnr 18UN68-1). Motsvarande uppföljning för mars månad redovisas 
muntligt. 
Resultatet visar ett överskott på 29,2 mnkr varav 18,2 mnkr finns inom 
kommunal skolverksamhet; personal (11,4 mnkr) och övriga omkostnader (6,8 
mnkr). 7 mnkr beror på färre elever än budgeterat i förhållande till KS 
tilldelade ram samt högre asylintäkter än budgeterat. 4,0 mnkr orsakas av 
förseningar av rust- och nybyggnationer samt att nya hyreskostnader 
senarelagts. 

Årsprognosen per mars visar ett resultat på + 15 mnkr.

c) Kurser/konferenser 

Ordföranden informerar om att ordförandeberedningen och förvaltnings-
chefen har bjudits in och kommer att delta vid Kommunstyrelsens 
budgetberedning den 20 april.

Ordföranden påminner nämnden om vikten av att meddela förhinder 
alternativt deltagande vid vårens återstående kontaktpolitikerbesök i 
grundskolan. Anmälan ska göra s till nämndens sekreterare. Besöken infaller 
den 9 maj - Stigslunds rektorsområde, den 16 maj - Solängens ro och den 23 
maj - Lillhagens ro. 
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 36: Anmälan av delegationsbeslut

Dnr: 18UN20

Utbildningsnämnden har delgivits en sammanställning av delegationsbeslut 
(dnr 18UN20-6) som fattats under perioden 2018-03-02--2018-04-05.

Utbildningsnämnden lägger redovisade delegationsbeslut till handlingarna.

§ 37: Redovisning av anmälningsärenden

Dnr: 18UN21

Utbildningsnämnden har delgivits en sammanställning av anmälningsärenden 
(Dnr 18UN21-4) under perioden 2018-03-02--2018-04-05 samt respektive 
anmälningsärende. 

Utbildningsnämnden lägger redovisade anmälningsärenden till handlingarna.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 38: Utbildningsnämndens synpunkter på 
preliminära kommunövergripande mål och 
ekonomiska ramar 2019-2022

Dnr 18UN43

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar

att anta yttrandet från Utbildning Gävle med föreslagna revideringar som sitt 
eget,

att paragrafen justeras omedelbart.

Ärendebeskrivning
Inför kommande budgetberedning ska nämnderna lämna synpunkter på 
preliminära kommunövergripande mål, indikatorer och de ekonomiska 
ramarna i enlighet med kommunledningskontorets anvisningar.
Mål och ekonomiska ramar och uppdrag fastställs av Kommunfullmäktige i 
samband med beslut i juni månad om Kommunplan med årsbudget 2019 och 
utblick 2020-2022.

Utbildningsnämndens mål är att alla barn och elever ska utmanas och klara 
sin utbildning, att våra verksamheter har goda lärandemiljöer, att ge god 
service till invånare och kunder med högt förtroende för verksamheten, samt 
bidra till hållbar tillväxt genom god tillgång till kvalitativa förskoleplatser och 
skola.
Utbildningsnämndens kostnader är huvudsakligen personal- och 
hyreskostnader- sammanlagt 87 procent. Utbildningsnämndens stora 
utmaningar är liksom föregående år måluppfyllelsen, särskilt i grundskolan, 
kompetensförsörjningen och lokalförsörjningen. Dessa områden behöver 
utbildningsnämnden fortsatt ha sitt fokus på. För utbildningsnämnden är det 
allra viktigast att det finns kompetenta och legitimerade förskollärare, lärare 
och skolledare samt en fungerande elevhälsa i våra förskolor och skolor.

Utbildningsnämnden har synpunkter på att samtliga kommunövergripande 
mål (förutom tre finansiella) ska brytas ner i verksamhetsplaner för alla 
nämnder och bolag. Det kommer att leda till ett ökat antal mål i 
utbildningsnämndens verksamhetsplan. Nämnden har under en följd av år 
arbetat med att begränsa antalet mål för att hålla fokus på kärnuppdraget för 
verksamheterna. Det är viktigt att det finns hög trovärdighet för nämndens 
mål i verksamheterna och det finns risk för att mål som inte upplevs nära 
nämndens kärnverksamheter urholkar trovärdigheten. I 2018 års 
kommunplan är de kommunövergripande målen kompletterade med en stor 
mängd uppdrag med olika grad av detaljstyrning. Det finns risk att styrningen 
som kommunen tillämpar blir svagare genom att det tillkommer många 
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uppdrag, som ofta ändå skulle kunna hänföras till något av de 
kommunövergripande målen.

Inom utbildningsnämndens verksamhetsområde finns många riktade 
statsbidrag som har kvalitetskrav och bygger på medfinansiering, som Mindre 
barngrupper; Lågstadiesatsningen; Fritidshemssatsningen; 
Personalförstärkningar inom elevhälsan – sammanlagt drygt 33 mnkr 2018.

Ett nytt statsbidrag har inrättats från 2018 – Likvärdig skola. Statsbidraget 
ska användas till insatser som stärker likvärdighet och kunskapsutveckling i 
förskoleklass och grundskolan. Bidragsbeloppen är 1 mdkr 2018 3,5 mdkr 
2019 och fullt utbyggt 6 mdkr från 2020. Skolverket beslutade om 
bidragsramar 2018 och Gävles ram har fastställts till 9,091 mnkr. Beslutet för 
2018 tyder på att Gävle kommun när statsbidraget är fullt utbyggt kan erhålla 
ca 55-60 mnkr årligen. För 2019 skulle motsvarande summa vara ca 35 mnkr. 
Statsbidraget är villkorat enligt förordningen: huvudmannen får för 
bidragsåret inte minska de egna kostnaderna per elev för personal i 
förskoleklassen eller för undervisning och elevhälsa i grundskolan jämfört 
med ett genomsnitt för tre föregående år. Hur kostnaderna ska beräknas och 
redovisas är inte klart ännu, enligt SKL kommer Skolverket förmodligen 
kommer behöva begära in mer information från kommunerna för att kunna 
göra en beräkning.

För att bevara förutsättningarna att behålla statsbidragen inom lågstadiet, 
fritidshemmen, förskolan och elevhälsan samt ha förutsättningar att söka 
statsbidraget Likvärdig skola måste effektiviseringarna i 
Utbildningsnämndens verksamheter ”freda” de kvalitetskrav som 
statsbidragen baseras på. Det innebär att barngruppernas storlek behöver vara 
oförändrade i de förskolor som berörs, att personaltätheten på lågstadiet och i 
fritidshemmet förhåller sig till statsbidragets krav, att 
personalförstärkningarna inom elevhälsan bibehålls. För att kunna söka 
statsbidraget Likvärdig skola får heller inte kostnaderna för personal och 
elevhälsa inom förskoleklass och grundskola minska. Det innebär att 
effektiviseringarna inte kan göras genom att generellt minska elevpengen i 
förskola, fritidshem, förskoleklass och grundskola utan behöver rikta sig mot 
andra delar, som exempelvis effektivare organisationer – som lokaler, 
gymnasieprogram, administration, grupper/klasser, behov av resurspersoner. 
Nämndens satsning på digitalisering och 1:1 kan också behöva diskuteras 
utifrån kostnader i relation till resultat.

I första hand ska alltid lokalanvändning och administration ses över. I ett 
växande Gävle behövs dock mer lokaler för framför allt grundskoleutbildning. 
I grundskoleutbildningen finns möjligheter att avveckla lokaler i områden där 
elevantalet minskar. Avväganden behöver också göras utifrån verksamhet som 
inte är lagstadgad. 

Utbildningsnämnden välkomnar uppdraget att se över förvaltnings-
organisationen för samordning och för effektivare, enklare och hållbarare 
utveckling. Utbildningsnämnden vill också i sammanhanget lyfta effekterna av 
befintliga beslut. I samband med att kommunen som arbetsgivare planerar ett 
samlat medarbetarerbjudande med gemensamma förmåner för alla 
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medarbetare bör nuvarande förmåner ses över.

Utbildningsnämnden anser att nämndens effektiviseringskrav skulle kunna 
sänkas med 12,4 mnkr (vilket motsvarar Kommunfullmäktiges resurstillskott 
till skolor med låg måluppfyllelse), det skulle då kunna stödja 
förutsättningarna att söka statsbidraget Likvärdig skola, som fullt utbyggt ger 
nämnden 55- 60 mnkr årligen. Statsbidraget har samma inriktning och syfte 
som Kommunfullmäktiges resurstillskott.
Utbildningsnämnden anser också att ett resurstillskott behövs för att 
säkerställa statsbidragen främst inom grundskolans område samt säkerställa 
att statsbidraget Likvärdig skola kan sökas. Resurstillskottet som behövs är 25 
mnkr och ska användas för att ”freda” framför allt grundskolan från 
effektiviseringar.
För miljöstrategiska programmet (Lärande för hållbar utveckling) behövs 
resursförstärkning motsvarande 1,7 mnkr.
Sammantaget begär Utbildningsnämnden minskade effektiviseringar 
motsvarande 12,4 mnkr samt resurstillskott på sammanlagt 26,7 mnkr.

Utbildningsnämnden har stora investeringskostnader 2019 samt 2021-22, 
mindre 2020. En omdisponering av ramen skulle behöva ske för att bättre 
stämma mot investeringarnas förläggning. Utbildningsnämnden begär utökad 
eller omfördelad investeringsram 2019 med 8 420 tkr för inventarier i 
samband med att flera större byggprojekt som planeras genomföras. Även för 
2021 begär nämnden utökad eller omfördelad ram med 13 890 tkr.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut - Utbildningsnämndens synpunkter på preliminära 

kommunövergripande mål och ekonomiska ramar 2019-2022, dnr 
18UN43-1

 Utbildningsnämnden synpunkter på kommunövergripande mål och 
ekonomiska ramar 2019-2022, dnr 18UN43-2

 Investeringar 2019-2022 , bilaga till utbildningsnämndens synpunkter på 
preliminära kommunövergripande mål och ekonomiska ramar 2019-2022, 
dnr 18UN43-3

 Kommunövergripande mål 2019-2022  Kommunfullmäktige, dnr 327123
 Anvisningar för inlämning av synpunkter på preliminära 

kommunövergripande mål och ekonomiska ramar 2019-2022, dnr 327124

Utifrån förmiddagens diskussioner i ärendet reviderar ordföranden utsänt 
förslag enligt följande:

- På sidan 21 under rubriken ”Möjliga prioriteringar” i andra stycket tas 
följande mening bort: 

Andra beslut som är kostnadsdrivande och som kan behöva ses över är olika 
typer av förmåner, som 61+dagar, möjligheterna till semesterväxling, 
friskvårdsbidrag. 
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Meningen ersätts med:

I samband med att kommunen som arbetsgivare planerar ett samlat 
medarbetarerbjudande med gemensamma förmåner för alla medarbetare 
bör nuvarande förmåner ses över. 

- På sidan 22 tas följande text bort i andra stycket: 
Prioriteringar som nämnden kan avväga är att inte erbjuda nattomsorg och 
familjecentraler; inte ha kommunal pedagogisk omsorg; ta bort möjligheten 
till fritidsklubb för barn 10-12 år och i stället erbjuda fritidshem för de barn 
som behöver det; se över specialavdelningar/specialgrupper som 
hörselförskola/hörselskola, språkförskola; förändring av tillsyn över tolv år 
(TöT) inom särskolan till en mer tillsynsbetonad verksamhet; se över utbudet 
av gymnasieprogram och inriktningar med få sökande (se helheten med 
andra kommuner och fristående verksamheter); genomlysning av Drogfri 
skola. 

- Ordföranden reviderar även tjänsteskrivelsen så att den blir analog med ovan 
justeringar i yttrandet.

Ahmed Amin (S), Håkan Alenius (S), Leyla Tarhan (S), Lisa Trevitt (S), Ann-
Charlotte Nyberg (V), Kerstin Röstlund (MP) och Thomas Möller (SD) avstår 
från att delta i beslutet.
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§ 39: Lokalresursplan 2018 - 2027

Dnr: 18UN44

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att anta Lokalresursplan 2018 – 2027.

Ärendebeskrivning
Lokalresursplanen syftar till att förse Utbildning Gävle med lokaler som 
stödjer, utvecklar och bidrar till att verksamheterna når sina mål. De lokaler 
som Utbildning Gävle disponerar ska vara ändamålsenliga, sunda och säkra, 
utnyttjas effektivt och produceras till lägsta möjliga kostnad över tiden.

Lokalresursplanen revideras årligen och är det dokument som ligger till grund 
för nämndens långsiktiga investeringsplanering (utblicken). Utbildning Gävles 
lokalresursplan är ett strategiskt dokument som ska uppdateras och bearbetas 
årligen. Utbildningsnämnden fattar beslut om Utbildning Gävles 
lokalresursplan i samband med synpunkter på mål och ramar i april månad.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut - Lokalresursplan 2018 - 2027, dnr 18UN44-1
 Lokalresursplan 2018 - beslutade och planerade förändringar, dnr 

18UN44-3
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§ 40: Framtida utveckling i förskolan

Delges: Kommunstyrelsens diarium
Dnr: 18UN61

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att anta skrivelsen från Utbildning Gävle som 
sin egen.

Ärendebeskrivning
Utbildningsnämnden ges i uppdrag att återkomma till budgetberedningen år 
2018 och presentera tre scenarier för i vilken takt nya förskolor måste byggas 
och personal anställas om barngruppernas storlek i förskolan ska minska.

Tomas Hartikainen, förvaltningschef, åskådliggör och kommenterar de olika 
scenarierna som finns beskrivna i utsänd handling. Redovisad bild-
presentation kommer tillsammans med beslutet att delges Kommunstyrelsen.  

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut - Tre scenarier - uppdrag i kommunplanen 2018, dnr 

18UN61-1
 Antal barn i förskolegrupper - tre scenarier, dnr 18UN61-3
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§ 41: Ansökan från Thorengruppen AB om 
godkännande som huvudman för utökning av en 
befintlig fristående gymnasieskola, Yrkesgymnasiet

Delges: Skolinspektionen
Dnr: 18UN51

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att anta yttrandet från Utbildning Gävle som 
sitt eget.

Ärendebeskrivning
Thorengruppen AB har hos Skolinspektionen ansökt om godkännande av en 
utvidgning av verksamhet vid Yrkesgymnasiet i Gävle kommun från och med 
läsåret 2019/2020. Det är Skolinspektionen som beslutar i ärendet.

Gävle kommun har möjlighet att yttra sig om ansökan i enlighet med 2 kap. 5 
§ skollagen (2010:800). Både lägeskommunens och närliggande kommuners 
yttranden är viktiga underlag för att Skolinspektionen ska kunna bedöma om 
en etablering av den sökta utbildningen skulle medföra påtagliga negativa 
följder för den del av skolväsendet som anordnas av det allmänna (kommunal 
verksamhet).

Utbildning Gävle ser generellt sett en risk att det låga söktrycket till flera av de 
fristående gymnasieskolorna kan innebära problem för deras fortsatta 
existens. Av samtliga sökanden år 2018 söker 77% en kommunal skola, 14% 
söker en friskola och 9% söker ett Introduktionsprogram eller ingen 
utbildning alls.

Huvudmannen, Thorengruppen AB, ansökte år 2017 bland annat om att utöka 
Barn- och fritidsprogrammet med två inriktningar med 4 platser per 
inriktning, totalt 24 platser fullt utbyggt. Skolinspektionen avslog den 
ansökan.

Även år 2016 ansökte huvudmannen om att utöka Barn- och 
fritidsprogrammet med två inriktningar med 4 platser per inriktning, totalt 24 
platser fullt utbyggt. Skolinspektionen avslog den ansökan.

Den föreslagna utökningen är ringa och medför inga organisatoriska 
konsekvenser på lång sikt för kommunen.

Utbildning Gävle konstaterar att ansökningen inte tillför något nytt program 
eller någon ny inriktning. Elevernas valmöjligheter ökar inte.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut - Ansökan från Thorengruppen AB om godkännande 

som huvudman för utökning av en befintlig fristående gymnasieskola, 
Yrkesgymnasiet, dnr 18UN51-4
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 Yttrande - Ansökan från Thorengruppen AB om godkännande som 
huvudman för utökning av en befintlig fristående gymnasieskola, 
Yrkesgymnasiet, dnr 18UN51-5

 Barnchecklista - Bilaga till ansökan från Thorengruppen AB om 
godkännande som huvudman för utökning av en befintlig fristående 
gymnasieskola, Yrkesgymnasiet, dnr 18UN51-6

 Följebrev - Ansökan om godkännande som huvudman för utökning av en 
befintlig fristående gymnasieskola, Yrkesgymnasiet Gävle, dnr 18UN51-3

 Ansökan om godkännande som huvudman för utökning av en befintlig 
fristående gymnasieskola, Yrkesgymnasiet Gävle, dnr 18UN51-1

 Bilagor till ansökann om godkännande som huvudman för utökning av en 
befintlig fristående gymnasieskola, Yrkesgymnasiet Gävle, dnr 18UN51-2

Yrkanden
Ahmed Amin (S) yrkar att föreslå Skolinspektionen att avslå ansökan. 

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på ordförandens utsända förslag att anta 
Utbildning Gävles yttrande som sitt eget mot Ahmed Amins (S) yrkande att 
föreslå Skolinspektionen att avslå ansökan. 
Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med ordförandens förslag.

Votering
Votering begärs och verkställs genom handuppräckning. Med 7 röster för 
ordförandens förslag och 6 röster för Ahmed Amins (S) yrkande finner 
ordföranden att nämnden beslutar i enlighet med ordförandens förslag.   

Reservation
Ahmed Amin (S), Leyla Tarhan (S), Håkan Alenius (S), Lisa Trevitt (S), Ann-
Charlotte Nyberg (V) och Kerstin Röstlund (MP) reserverar sig skriftligt mot 
beslutet till förmån för Ahmed Amins (S) yrkande. Reservationen bifogas 
protokollet.
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§ 42: Ansökan från Lärande i Sverige AB om 
godkännande som huvudman för en fristående 
gymnasieskola, Real Global

Delges: Skolinspektionen
Dnr: 18UN54

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att anta yttrandet från Utbildning Gävle som 
sitt eget.

Ärendebeskrivning
Lärande i Sverige AB har hos Skolinspektionen ansökt om godkännande för 
start av en fristående gymnasieskola, Real Global, i Gävle kommun från och 
med läsåret 2019/2020. Det är Skolinspektionen som beslutar i ärendet.
Gävle kommun har möjlighet att yttra sig om ansökan i enlighet med 2 kap. 5 
§ skollagen (2010:800). Både lägeskommunens och närliggande kommuners 
yttranden är viktiga underlag för att Skolinspektionen ska kunna bedöma om 
en etablering av den sökta utbildningen skulle medföra påtagliga negativa 
följder för den del av skolväsendet som anordnas av det allmänna (kommunal 
verksamhet).

Utbildning Gävle ser generellt sett en risk att det låga söktrycket till flera av de 
fristående gymnasieskolorna kan innebära problem för deras fortsatta 
existens. Av samtliga sökanden år 2018 söker 77 % en kommunal skola, 14 % 
söker en friskola och 9% söker ett Introduktionsprogram eller ingen 
utbildning alls.

En eller flera nedläggningar av fristående skolor ställer stora krav på de 
kommunala skolorna att bereda platser för elever. Gävles kommunala 
gymnasieskolor behöver ha en organisatorisk handlingsberedskap för att 
kunna ta emot elever från fristående skolor.

Huvudmannen, Lärande i Sverige AB, bedriver redan idag utbildningarna 
Estetiska programmet (ES) med inriktningen Estetik och media och 
Teknikprogrammet (TE) med inriktningen Informations- och medieteknik i 
Gävle kommun. Till år 2018/2019 har huvudmannen 20 platser med 10 
förstahandssökande för utbildningen Estetiska programmet (ES) med 
inriktningen Estetik och media och 30 platser med 8 förstahandssökande för 
utbildningen Teknikprogrammet (TE).
Lokalerna är ej specificerade i ansökan. Det är därför otydligt för Gävle 
kommun om huvudmannen, Lärande i Sverige AB, avser att det ska ske en 
samlokalisering med huvudmannens befintliga utbud och i så fall i vilken grad.
Det är värt att notera att den elevprognos som huvudmannen använt sig av för 
att bedöma antalet sökanden inte finns tillgänglig i det material som kommit 
Gävle kommun tillhanda.
Vid programmen EK, NA och TE finns redan idag en mindre överetablering i 
jämförelse med antalet behöriga elever som söker programmen i första hand.
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Vid programmet SA finns det sammantaget en överetablering i jämförelse med 
antalet behöriga elever som söker programmen i första hand. Det är dock ett 
stort antal platser totalt sett och den utökning som föreslås i ansökningen är 
ringa.
För inriktningen Estetik och media på programmet ES finns redan idag en klar 
överetablering, både hos den kommunala skolan och den fristående skolan. 
Även om den utökning som föreslås i ansökan är ringa finns det redan en klar 
överetablering vid inriktning vilket gör att varje nyetablering potentiellt sett 
kan innebära att inriktningen på den kommunala skolan (Borgarskolan) kan 
behöva läggas ned. Eftersom Lärande i Sverige AB redan bedriver en 
verksamhet med samma inriktning får det antas att det samma gäller för dem.
Utbildning Gävle rekommenderar Skolinspektionen att neka huvudmannen, 
Lärande i Sverige AB, att etablera inriktningen Estetik och media på 
programmet ES i Gävle.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut - Ansökan från Lärande i Sverige AB om godkännande 

som huvudman för en fristående gymnasieskola, Real Global, dnr 
18UN54-4

 Yttrande - Ansökan från Lärande i Sverige AB om godkännande som 
huvudman för en fristående gymnasieskola, Real Global, dnr 18UN54-5

 Barnchecklista - Bilaga till ansökan från Lärande i Sverige AB om 
godkännande som huvudman för en fristående gymnasieskola, Real 
Global, dnr 18UN54-6

 Följeberev till ansökan från Lärande i Sverige AB om godkännande som 
huvudman för en nyetablering av en fristående  gymnasieskola vid Real 
Global i Gävle kommun, dnr 18UN54-1

 Ansökan från Lärande i Sverige AB om godkännande som huvudman för 
en fristående gymnasieskola i Gävle kommun, Real Global, dnr 18UN54-2

 Bilagor till ansökan från Lärande i Sverige AB om godkännande som 
huvudman för en fristående gymnasieskola i Gävle kommun, Real Global, 
dnr 18UN54-3

Yrkanden
Ahmed Amin (S) yrkar att föreslå Skolinspektionen att avslå ansökan när det 
gäller samtliga sökta program.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på ordförandens utsända förslag att anta 
Utbildning Gävles yttrande som sitt eget mot Ahmed Amins (S) yrkande att 
föreslå Skolinspektionen att avslå ansökan när det gäller samtliga sökta 
program. 
Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med ordförandens förslag.

Reservation
Ahmed Amin (S), Leyla Tarhan (S), Håkan Alenius (S), Lisa Trevitt (S), Ann-
Charlotte Nyberg (V) och Kerstin Röstlund (MP) reserverar sig skriftligt mot 
beslutet till förmån för Ahmed Amins (S) yrkande. Reservationen bifogas 
protokollet.
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§ 43: Remiss: Kostpolicy för Gävle kommun

Delges: Kommunstyrelsens diarium
Dnr: 17UN161

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att anta yttrandet från Utbildning Gävle som 
sitt eget.

Ärendebeskrivning
I juni 2017 skickade kommunstyrelsen ”Kostpolicy för Gävle kommuns alla 
verksamheter som tillagar och serverar måltider” på remiss till nämnder och 
bolag samt tillgänglighetsrådet, ungdomsrådet och pensionärsrådet.
Utbildningsnämnden beslutade 2017-09-13 att, utifrån mängden synpunkter i 
förvaltningens yttrande, föreslå kommunstyrelsen att återremittera förslaget 
till kostpolicy för ny beredning och därefter ny remissomgång.
Kostpolicyn har reviderats och kommunstyrelsen har nu skickat den 
reviderade versionen på remiss till vissa av de tidigare remissinstanserna med 
begäran om komplettering av tidigare yttrande i ärendet.

Utbildning Gävle konstaterar att det har gjorts ändringar i kostpolicyn utifrån 
förvaltningens yttrande vid första remissomgången, och ställer sig positiv till 
dessa. Utbildning Gävle framför även synpunkter på delar av innehållet i den 
reviderade kostpolicyn.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut - Yttrande över remiss - Kostpolicy för Gävle kommun, 

dnr 17UN161-8
 Yttrande över kostpolicy för Gävle kommun, dnr 17UN161-9
 Barnchecklista: Bilaga till yttrande över remiss - Kostpolicy för Gävle 

kommun, dnr 17UN161-10
 Remisshandlingar, omgång två - Förslag till kostpolicy i Gävle kommun, 

dnr 17UN161-7
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 44: Kriterier för tilläggsbelopp för lovskola

Dnr: 18UN63

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar
att principen för 2018 tilläggsbelopp för elever i kommunala och fristående 
skolor som deltar i obligatorisk lovskola (åk 8-9) ska vara en fördelning av det 
generella statsbidraget (600 tkr) per deltagande elev. För fristående skolor 
tillkommer 6 % i momskompensation förutom beloppet/elev.

att från 2019 inlemma beslut om tilläggsbelopp för obligatorisk lovskola i 
Utbildningsnämndens internbudget.

Ärendebeskrivning
Riksdagen beslutade den 7 juni 2017 om en skyldighet för kommuner och 
fristående skolhuvudmän att erbjuda lovskola för vissa elever. Skyldigheten 
regleras i skollagen och började gälla den 1 augusti 2017.

Skyldigheten att erbjuda lovskola gäller elever som avslutat årskurs 8 och 
riskerar att i nästa årskurs inte nå kunskapskraven för betyget E i ett eller flera 
ämnen och därmed ligger i riskzonen för att inte bli behöriga till ett nationellt 
program i gymnasieskolan. Skyldigheten gäller även elever som avslutat 
årskurs 9 utan att ha uppnått sådan behörighet. Lovskolan ska uppgå till minst 
50 timmar för båda de aktuella årskurserna.
Kommunerna kompenseras för skyldigheten att erbjuda lovskola genom 
generella statsbidrag med 60 miljoner kr (6 kr per invånare) fr.o.m. 2018. 
Lovskola är en del av grundskolan och eleverna har rätt till skolmåltider, 
skolskjuts och tillgång till elevhälsa.

Införandet av tilläggsbelopp för lovskola innebär att hemkommunen ska 
fastställa och lämna tilläggsbelopp för elever vid fristående skolor som deltar i 
lovskola. Utifrån likvärdighetsprincipen föreslås att även kommunala skolor 
ersätts med tilläggsbelopp för lovskola. Resursförstärkningen i de generella 
statsbidragen blir ca 600 tkr 2018 för Gävle kommun. Mellan 420-470 elever 
ingår i målgruppen i Gävle kommun. Om utgångspunkten är 440 elever (snitt 
senaste 3 åren) och alla elever i målgruppen deltar i lovskolan blir kostnaden 
för tilläggsbelopp för 50 timmar, 1365 kr/elev.

Förslaget är att samtliga skolor, kommunala och fristående grundskolor, ska i 
efterskott kunna rekvirera ett bidrag/deltagande elev. Bidraget räknas ut 
utifrån antalet deltagande elever. Minimibeloppet om alla deltar 2018 blir 
1365 kr/elev och läsår. För fristående skolor tillkommer 6 % i 
momskompensation förutom beloppet/elev.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut - Kriterier för tilläggsbelopp för lovskola, dnr 18UN63-1
 Kriterier för tilläggsbelopp för lovskola, dnr 18UN63-2
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 45: Revidering av attesträtt 2018 för 
utbildningsnämnden

Dnr: 17UN195

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att ersättare för beslutsattestanter är 
överordnad chef eller chef på motsvarande nivå.

Ärendebeskrivning
Vid utbildningsnämndens sammanträde den 6 december 2017 § 133 samt via 
ordförandebeslut den 18 januari 2018 har följande beslut fattats gällande 
attesträtt 2018 för utbildningsnämnden:

att godkänna delegation och attesträtt för år 2018 efter korrigering av 
besluts-attestant för modersmål,

att förvaltningschefen har rätten att besluta om nya/förändrade attestanter 
under året,

att ersättare för beslutsattestanter är överordnad chef,

att förvaltningschef inom Utbildningsnämndens ramar tilldelas 
övergripande attesträtt, varvid dock utbetalningar som gäller vederbörande 
personligen skall attesteras genom en överordnad chef som 
attesterar/ersätter,

att utbildningsnämndens ordförande tilldelas övergripande attesträtt inom 
Utbildningsnämndens ansvarsområde, varvid dock utbetalningar som gäller 
vederbörande personligen skall attesteras av förvaltningschef,

att endast förvaltningschef, ekonomistrateg, chef för verksamhetsstöd och 
administrativ chef tilldelas rätten att beslutsattestera utanordningar via 
dagbokföringen inom Utbildningsnämndens ansvarsområde. Undantag 
gäller för APL-ersättning (arbetsplatsförlagt lärande) som får attesteras av 
rektor för berörd gymnasieskola. Samordningen av attesträtten till ett fåtal 
personer inom förvaltningen ökar kontrollen av att utbetalningar via 
dagbokföringen används korrekt och för rätt ändamål.

För att uppnå en smidigare och mer praktisk hantering föreslår Utbildning 
Gävle att den tredje att-satsen ändras så att även chef på motsvarande nivå 
förutom överordnad chef innehar rätten att agera ersättare för 
beslutsattestanter.

Beslutsunderlag
 Revidering av attesträtt för utbildningsnämnden 2018, dnr 17UN195-6
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 46: Val av representant i utbildningsnämndens 
lokalutvecklingsgrupp

Dnr: 15UN21

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att utse Anders Berglund (MP) till representant 
i nämndens Lokalutvecklingsgrupp.

Ärendebeskrivning
Peter Hansson (MP) har lämnat sina uppdrag i utbildningsnämnden och 
därmed också sitt uppdrag som representant i nämndens 
Lokalutvecklingsgrupp. Fyllnadsval kommer att genomföras.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut - Val av representant i Lokalutvecklingsgruppen, dnr 

15UN21-37
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 47: Kommande beslutsärende - Överflytt av 
strategisk funktion för lokalförsörjning

Dnr: 18UN77

Rubricerat ärende har diskuterats i nämndens lokalutvecklingsgrupp och 
föredras muntligt av Tomas Hartikainen, förvaltningschef, vid dagens 
sammanträde. Beslutsunderlag kommer att presenteras inför nämndens 
sammanträde i maj då beslut avses att fattas i ärendet.

Funktionen för den strategiska lokalförsörjningen föreslås föras över från 
Utbildning Gävle till Gavlefastigheter AB. Frågan började utredas i september 
2017 och har diskuterats i olika forum. Syftet är att nyttja den kompetens som 
finns inom GFAB och låta Utbildning Gävles chefer vara pedagogiska ledare 
och inte ”byggledare”. Nya samverkansformer kommer att utvecklas för att 
säkerställa att verksamhetens behov tydliggörs inför lokalförändringar.

§ 48: Kommande beslutsärende - Motion (V) – Att 
den vegetariska rätten ska presenteras som 
huvudalternativ till lunchservering

Dnr: 18UN53

Nämnden har tagit del av remisshandlingar i rubricerad motion. Yttrande 
samt förslag till beslut kommer att presenteras inför nämndens sammanträde 
den 30 maj då beslut avses att fattas i ärendet.

Tomas Hartikainen, förvaltningschef, meddelar att han fått information om att 
verksamheterna redan arbetar efter intentionerna i motionen dock anges inget 
huvudalternativ.

§ 49: Kommande beslut – Remiss: Regional 
kulturgaranti för förskoleklass och grundskola i 
Gävleborg

Dnr: 18UN76

Nämnden har tagit del av remisshandlingar i rubricerat ärende. Yttrande samt 
förslag till beslut kommer att presenteras inför nämndens sammanträde den 
30 maj då beslut avses att fattas i ärendet.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 50: Ansökan om rätt till bidrag för fristående 
pedagogisk omsorg

Delges: Huvudmannen för xxx
Dnr: 18UN27

Förslag till beslut
Utbildningsnämnden beslutar att xxx har rätt till bidrag för att bedriva 
fristående pedagogisk omsorg, under förutsättning att start sker inom sex 
månader.

Ärendebeskrivning
Den enskilda verksamheten xxx ansöker om rätt till bidrag för att bedriva 
pedagogisk omsorg i Gävle kommun. Verksamheten ska bedrivas i 
huvudmannens hem, xxx. Ansökan gäller rätt till bidrag för maxantalet sju 
barn.
Utbildning Gävle bedömer att huvudmannen för xxx har förutsättningar att 
uppfylla de krav som följer av lagar och andra föreskrifter som styr 
motsvarande verksamhet.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut - Ansökan om rätt till bidrag för fristående pedagogisk 

omsorg, dnr 18UN27-7
 Yttrande över ansökan om rätt till bidrag för fristående pedagogisk 

omsorg, dnr 18UN27-8
 Bilagehandling, barnchecklista - Ansökan om rätt till bidrag för fristående 

pedagogisk omsorg, dnr 18UN27-9
 Ansökan om rätt till bidrag för fristående pedagogisk omsorg, dnr 325755
 Bilagor till ansökan om rätt till bidrag för fristående pedagogisk omsorg, 

dnr 325758

På grund av jäv deltar inte Ann-Charlotte Nyberg (V) i handläggningen av 
detta ärende. 
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 51: Kommande beslutsärende - Ansökan om rätt 
till bidrag för att bedriva enskild pedagogisk 
omsorg, xxx

Dnr: 18UN57

Föredragande: Sinikka Pisilä, chef för verksamhetsstödet

Nämnden har tagit del av rubricerad ansökan som handlar om utökning av 25 
barn i befintlig verksamhet. Digniteten gör att ärendet behandlas i nämnden 
och inte som ett delegationsbeslut som brukligen sker vid utökning eller annan 
mindre förändring vid befintlig fristående verksamhet. Yttrande samt förslag 
till beslut kommer att presenteras inför nämndens sammanträde den 30 maj 
då beslut avses att fattas i ärendet.

Frågor ställs och besvaras av föredragande.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-04-18 Bilaga

Justerare Uppdragsbestyrkande

Reservation §§ 41 - 42

Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet anser att det är 
orimligt att vi diskuterar effektiviseringskrav och samtidigt tillåter skolor 
och program få starta som omöjligen kan bidra till en hållbar ekonomi för 
kommunen eller nämnden i stort. Därför är det beklagligt att Alliansen 
föreslår att friskolor får starta program där vi idag har en överetablering. 
Elevens valmöjlighet ökar inte och det tillför inte något nytt till kommunen. 

Ahmed Amin (S), Leyla Tarhan (S), Lisa Trevitt (S), Håkan Alenius (S), Ann-
Charlotte Nyberg (V) och Kerstin Röstlund (MP)
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